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Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD:
1. Märjamaa Haigla AS aktsiate müügi ettepanek 
2. Hobulaiu puhkebaasi võõrandamise ettepanek 
3. Muud küsimused:
- A. Kirsipuu ettepanek esitada volikogu poolt Vabariigi Presidendile teenetemärgi kandidaate

Päevakorrapunkt 1
Märjamaa Haigla AS aktsiate müügi ettepanek

Volikogu liikmed A. Kirsipuu ja A. Jõgiste on esitanud volikogule menetlemiseks otsuse „Aktsiaselts
Märjamaa Haigla aktsiate võõrandamine enampakkumisel“ eelnõu.

V. Karu tõstatas küsimuse - kas aktsiate võõrandamine, mis tõenäoliselt tähendab omaniku vahetust, on
Märjamaa valla jaoks otstarbekas ja kasulik tehing?
V.  Karu:  Eelnõu  põhjenduses  on  toodud,  et  KOV  ei  peaks  tegelema  äritegevusega.  Tegemist  on
tõepoolest  äriühinguga,  kuid  seda  vaid  asjale  kitsalt  vaadates.  Teisalt  on  vallal  kohustus  osutada
üldhooldusteenust, mida võib KOV kas ise osutada või siis teenusena sisse osta.

Oma seisukoha esitas sotsiaalosakonna juhataja M. Viska: Asutus on toimiv ja hea koostööpartner valla
sotsiaalosakonnale. Plussiks on teenuse kodukohalähedus. Teenusega ollakse rahul ja AS majandab end
ise ära. Tulevikus näeme võimalust olemasoleva hoone baasil, vajadusel juurdeehitusega, arendada uusi
sotsiaalteenuseid  (päevakeskus).  Ei  soovi,  et  see  hoone  (ja  sellega  koos  ka  maa-ala)  läheks  valla
otsustamise alt välja.

V. Karu märkis, et haigla taset näitab seegi, et Märjamaa Haigla läbis ka seekord konkursi, millega Eesti
Haigekassa  otsis  lepingupartnereid  õendusabi  teenuse  osutamiseks.  Uus  leping  kehtib  kuni  2026.a
sügiseni. Oma tegevuse toetuseks ei saa AS tuge mujalt kui haigekassalt, KOV ei ole neid oma eelarvest
toetanud. Samal ajal on suudetud hoone korras hoida. 
V. Karu ei näinud mingit majanduslikku põhjendust ASi müümiseks. 

Mõtteid toimunud arutelult:
*Kuna teenus toimib, inimesed on rahul, ei näe põhjust omandivormi muutmiseks. (R. Lippus)
*Haigla ruume rendib ka kiirabi ning perearstikeskus. Me ei tea, kas uus omanik oleks huvitatud neile
ruumide rentimisest. (M. Viska)
* Õendusabi osas on Märjamaa haiglas väga tugev meeskond. (I. Aviste)
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*Perspektiivis oleks seal tervisekompleks inimestele, kellel tavapärasest suurem abivajadus. (R. Lippus)

Kokkuvõtteks tõdeti, et süsteemi lammutamise asemel tuleks pigem mõelda, kuidas teenust parendada ja
arendada.

Otsustati: Eelnõud mitte toetada.  Kui seda teemat tahetakse edaspidi  arutada,  siis  pigem peaks seda
tegema volikogu uus koosseis.

Päevakorrapunkt 2
Hobulaiu puhkebaasi võõrandamise ettepanek

A. Jõessar ja A. Kirsipuu on esitanud volikogu menetlusse otsuse „Vallavara võõrandamine 
enampakkumisel“ eelnõu. Eelnõuga tehakse ettepanek müüa avalikul enampakkumisel Hobulaiu külas 
(Lääne maakond, Haapsalu linn) asuvad Riksu ja Sauna  hoonestatud kinnistud. 
V. Karu sõnas sissejuhatuseks, et nagu ka haigla, nii ka puhkebaas on tulnud omavalitsusele üle pärast 
riigikorra muutumist. Enne seda majandas puhkebaasis Märjamaa EPT.

Ettekandega esines M. Vaher, kes rääkis puhkebaasi võimalustest, kuludest-tuludest rahalises arvestuses,
puhkebaasi kasutusest 2020. aastal.
M. Viska täiendas, et Hobulaiu võimalusi kasutab aktiivselt Märjamaa Noortekeskus. Hobulaid annab
võimaluse mitmekülgseks noorsootööks.
M. Vaher tõi esile, et lastele ja noortele laiul korraldatavad suvepäevad on sisuliselt kui kriisiõppused, kus
tuleb toime tulla ilma kraanivee, elektri ja vesiklosetita.
V. Karu ei pidanud puhkebaasi kulusid sellisteks, mida Märjamaa vald ei suudaks kanda ning märkis, et
tegemist on kohaga, mida tasuks hoida.
M. Vaher lisas, et analoogse kinnisvara hindasid arvestades võiks müügist saada 100-150 tuhat. See on
raha, mida vald, kui eelarveks arvestada ca 12 miljonit,  kulutaks ära 5 päevaga. 
R. Lippus: Müügist saame ühekordse tulu. Baasi omamisel saavad meie inimesed seal puhates tõhusat
vaimset  tuge.  Kõike ei saa arvestada rahasse.  Miks mitte reklaamida valla inimestele seal puhkamise
võimalust? Valla väike kulu sellele, kui ainukordsele puhkekohale, ei ole liiast.
M. Vaher: Puhkemaja on võimalik kasutada ka talvel kui saab minna üle jää.

R.  Lippus:  Ettepanek –  volikogus  tutvustada,  lisaks  olemasoleva  olukorra  kirjeldusele,  ka
tulevikunägemust, seda, kuidas Hobulaidu tõhusamalt oma inimeste jaoks ära kasutada. 
R. Lippus tõi esile ka eetilise külje - kuna puhkebaas anti vallale üle tasuta, siis oleks ebaeetiline seda
müüa.

Otsustati: Esitatud eelnõud mitte toetada.

Päevakorrapunkt 3
Muud küsimused

*) A. Kirsipuu ettepanek esitada volikogu poolt kandidaadid Vabariigi Presidendi teenetemärgiga 
tunnustamiseks

… 
Käesolev punkt  on tunnistatud asutusesiseseks teabeks. Alus AvTS § 35lg 1 p 12“

*) M. Viska tutvustas valla II lisaeelarvesse esitatud sotsiaalvaldkonna taotlust. (Lisaeelarve esitatakse
kinnitamiseks volikogu 15. juuni istungile.)

/allkirjastatud digitaalselt/                                                         /allkirjastatud digitaalselt/

Villu Karu                                                                                Janika Liländer
koosoleku juhataja                                                                    protokollija
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